
MAHAMADOU DAMBELLEH, l’obscur raig aquàtic

Mahamadou Dambelleh és un alumne de batxillerat del nostre centre a

qui admirem per la força de voluntat i la humilitat amb què va aconseguint

els seus propòsits. En Mahamadou és cec i malgrat aquesta limitació no

deixa escapar cap de les oportunitats que se li presenten. Ara fa poc, s’ha

publicat un llibre que porta per títol MAHAMADOU DAMBELLEH, l’obscur

raig aquàtic que és un recull de diferents testimonis (professors,

entrenadors, familiars...) sobre la seva trajectòria acadèmica i els seus èxits

com a nedador. Teniu el llibre a la biblioteca del centre; us el recomanem!

Des de la biblioteca hem volgut aprofundir en el que pensa en

Mahamadou i li hem fet una sèrie de preguntes:

- Mahamadou, per què la natació?

Durant tota la meva vida he practicat molts esports, però els que

més temps he fet són la natació i l’atletisme. Abans de fer natació jo

feia atletisme i un estiu vaig anar a la piscina de Castellfollit amb

l’esplai (el GARBUIX). Allà hi havia en Pere, el president del club que

buscava nens i nenes que poguessin fer una piscina sencera i per

participar en la competició de piscines descobertes. M’ho va

demanar a mi i a altres nens, jo vaig dir que sí i al final de la

competició vaig decidir que deixaria l’atletisme per passar-me a la

natació.

- Quin és el teu calendari d’entrenaments?

El meu calendari d’entrenament és una mica complicat, ja que

Castellfollit té una piscina descoberta i només podem entrenar a

l’estiu, i durant aquesta època és quan entrenem millor. Faig



entrenaments de dilluns a dissabte de 9:00 a 13:00 h. Els problemes

apareixen a l’hivern perquè, com ja he dit, Castellfollit té una piscina

descoberta i, per tant, quan fa fred no podem entrenar i hem de

buscar piscines per poder entrenar. A l’hivern faig cinc dies

d’entrenament de 1h i 45min, però per poder-ho fer he d’anar a Sant

Pere de Torelló, Vic o Manlleu i normalment arribo a casa a les 10 de

la nit.

- En el llibre hi ha una relació de tots els premis, medalles i

reconeixements que has aconseguit fins ara, però sabem que tens

un repte molt important en el futur? Quin és aquest objectiu?

Esportivament, el meu objectiu és poder participar en uns Jocs

Paralímpics.

- Tens alguna anècdota divertida i que es pugui fer pública en la teva

vida esportiva?

Doncs que en els meus primers campionats d’Espanya en què vaig

participar, em van desqualificar de totes les proves, però l’any

següent, vaig guanyar 5 medalles i vaig fer 2 rècords d’Espanya.

- Com definiries en Mahamadou com a persona?

Com una persona tranquil·la que només parla quan és necessari,

pacient, tot i que de vegades perd els nervis, es posa nerviós encara

que a les persones no els ho sembli.

- Com definiries en Mahamadou com a esportista?

Crec que soc un esportista conscient que costa aconseguir un

resultat o un objectiu, per tant, quan les coses no surten, m’ho



agafo amb calma, reflexiono per què no ha sortit, penso què puc fer

perquè surti i si depèn de mi perquè surti i si és així tinc paciència,

perquè com que Roma no es va construir en un dia jo tampoc puc

pretendre ser el millor en un dia.

- Com definiries en Mahamadou com a amic?

Soc una persona que pensa que és bo passar moments sol fent

coses que només m’agradin a mi, però quan estic amb els amics,

m’agrada estar amb ells, i crec que com a amic els escolto si tenen

problemes i m’agrada fer-los riure.

- Com definiries en Mahamadou com a estudiant?

Doncs que per la discapacitat, faig les coses més a poc a poc, però

que les puc fer, que sempre faig la feina que em demanen, i que hi

ha assignatures que em van millor, com la filosofia, la història, o

l’economia i altres que em costen més com les llengües.

- En el teu llibre dius que voldries estudiar Ciències polítiques? Quin

perfil creus que ha de tenir algú que vol dedicar-se a la política?

Crec que ha de ser una persona pacient, evidentment que li agradi la

política, la història, parlar amb els altres, que no li importi fer

discursos davant de les persones i per últim tenir fe en les persones.

- Quins són els teus dos plats preferits? Segueixes una dieta

especial com a esportista?

No segueixo cap dieta específica, només menjo de manera

equilibrada. Els meus plats preferits són l’entrecot de vedella i el

melós de vedella.

- Quin tipus de música t’agrada més? Tens alguna cançó especial?



No tinc cap gènere en específic que m’agradi, però sí que tinc una

cançó que m’anima i que em serveix per les competicions, és

Autopista a l’infern d’AC/DC.

- Per tu quins ingredients ha de tenir un bon llibre? Ens en pots

recomanar algun?

Jo crec que els llibres han de poder entretenir a les persones i que

puguis aprendre llegint, per exemple un escriptor que a mi m’agrada

és en Ken Follett, m’ha entretingut durant moltes hores, però també

he après sobre història de l’edat mitjana, la Primera Guerra Mundial,

i geopolítica.

Moltes gràcies, Mahamadou per permetre que et coneguem una mica

més i et felicitem per tot el que has aconseguit fins ara i pel que aniràs

aconseguint en un futur.

Gràcies a vosaltres per pensar en mi, no és fàcil fer el que estic fent amb

els recursos que tinc, però sempre agraeixo que les persones pensin en

mi i també gràcies per deixar-me explicar a través d’aquest altaveu.

Fina Vilanova
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